
 

 

Rosmus Skole – Rosmus Børnehus 
Forældrevalgte Børnehus: Thea A. Sørensen (næstformand), Stine L. Brøgger, Charlotte Vendelboe 
Forældrevalgte skole: Semine Brorson (formand), Niels Arentzen, Robert B. Andersen, Anita Friis, 

Karen Bech-Pedersen 
Medarbejderrep. Birthe Grauballe, Mathilde Hedegaard, Laura Josefine Møller 
Elevrep. Josefine og Natacha (9B) 
Ledere Lars Robdrup, Ole Bønke, Jesper Kjær-Appelt 

Møde i Fællesbestyrelsen  
17.01.2023 kl.17-19:15 på Lars’ kontor 

 
Fraværende/afbud: Thea, Natacha 
 

1. 

17:00 
Informationer 
Syddjurs Budget 2023 og 2024. Arbejdet med at udarbejde reduktionskatalog til budget 24 
starter nu og frem til ultimo marts. 
Åbent Hus for mulige nye forældre. Thea og Lars har lavet en invitation. Der arbejdes på 
sidste tilretning. 
Renoveringspulje. Vi har selv bekostet en del maling og fra kommunal side er der afsat 
yderligere kr. 60.000 til maling, 200.000 til gulve, solafskærmning lærerforberedelse og 
300.000 til nyt tag på skolen. Børnehuset får ny indgangsdør og forbedringer på 
varmesystemet. 
Mellemkommunal udfordring vedr. betaling for børn på 3,1 år 
Jesper redegjorde for ordningen, der kan betyde en ekstra regning for enkelte forældre 
svarende til omkring 7.500 kr. for en håndfuld børn fra Norddjurs i den måned, hvor de 
fylder 3. 
Bestyrelsen retter henvendelse til politikerne i FBL udvalget. 
Brugertilfredshedsundersøgelse forældre i skolen. Igangsættes fra sidst i marts til juni 
via e-Boks. Resultater november 2023. 
Alle forældre i hele landet vil modtage undersøgelsen – men vi ved ikke om den udsendes i 
marts eller juni for Rosmus Skole. Vi udsender information til alle forældrene i marts. 
Boden genåbner langsomt. Vi kæmper fortsat med leverandør af betalingsløsning – så i 
denne uge kun mod MobilePay. Pba. god ide fra bestyrelsen går vi i gang med også at 
sælge via klippekort. 
Barselsvikar sekretær. Vi holder samtaler torsdag 26/1 med start 1/3 så der er lidt overlap. 
Forældrebetaling lejrskoler. På 8. og 9. kl. er det svært at få økonomien i 
skolerejse/lejrskole til at løbe rundt, da alt er steget meget i pris. I 8. kl. er man normalt 3 
dage i hovedstaden og i 9. kl. 5 dage i udlandet (f.eks. London eller Berlin). 
Økonomien drøftes med forældrene og kan give anledning til uoverensstemmelser ift. hvor 
meget de forskellige klasser bidrager med i klassekasse/opsparing. Nogle klasser er gode til 
at påtage sig opgaver, hvor de kan tjene penge til rejsen. Andre er mindre. 
Alle de unge skal selvfølgelig kunne komme med på rejserne, og derfor vil det være 
udfordrende at øge forældrebetalingen (skolen dækker dog økonomisk for de familier, der 
udtrykker behov for det). Skolen kan evt. øge sit bidrag til alle eller evt. målrettet flere 
enkelte familier. Emnet skal bl.a. tages op i god tid på forældremøderne (det kunne rep. Fra 
bestyrelsen sørge for). Bestyrelsen drøfter videre. 
Planlægningsmøde for bestyrelsesformænd af næste dialogmøde. Karen deltager på 
mødet 8/3 kl. 16:30 (virtuelt). Selve dialogmødet er 16/5.  
 

2. 
17:15 

Fællesbestyrelsens arbejde – strategi (bilag) 
Fortsat drøftelse og opfølgning. 
Gruppefoto (udsat). 
Et view over relevante data og principper mm fra skolen.  
Følgende 64 sider er udvalgt: 

- Relevante data fra ”uddannelsesstatistik” 
- Resultater fra sidste brugerundersøgelse (forældre) 



 

 

- Værdier for skole & børnehus 
- Værdiregelsæt 
- Antimobbestrategi 
- Trivsel, udvikling og læring 
- Inklusionspolitik 
- Bekymrende fravær 
- Kommunikation 
- Forældresamarbejde 
- Forældremøder 
- Kost og bevægelse 
- Børn i bevægelse 
- iPad regler 
- Mobiltelefoner 
- Sorg-krise handlingsplan 
- Trafikpolitik 
- Skoleplanen (internt opsamlingsdokument til lærere og pædagoger) 

 
LR foreslår, at hver enkelt forældrerep. kan lave et par nedslag. Så bruger vi et par min. på 
at udfolde det. Derefter videre til næste. 
Afslutningsvis drøfter vi om nogle af områderne skal behandles dybere de næste møder 
eller hvordan vi bedst kommer videre med de fokusområder bestyrelsen ønsker at dykke 
ned i. 
Stemning for at flere af dokumenterne lægges på hjemmesiden efter revidering/opdatering 
Stemning for at lave et kort sammenskriv/”koncentrat” af de mange gode principper. Det 
kunne f.eks. fungere som intro på hjemmesiden og bruges til nye forældre. 
Det aftales også at: 

- Lars gensender den sidste brugertilfredshedsundersøgelse til bestyrelsen.  
- Opdatering af skolens hjemmeside sker over den næste tid med relevante 

dokumenter. 
- Sorg og krise handleplan bør opdateres og fremhæves 
- Forslag om et dokument, der opdaterer de gensidige forventning i 

skole/hjemsamarbejdet. 
- Fokus på revidering af dokumenter omkring iPad og mobiltelefoner. Drøftes på 

næste møde. 
- Værdiregelsæt – trivsel, udvikling og læring drøftes på mødet i marts 
- Drøftelse af muligheder for at forbedre skolens hjemmeside – både som opdatering 

af den eksisterende og en ny version.  
-  

3. 

18:45 
Madordning (bilag m. beslutning fra FBL udvalget) 
Vi har fået bevilget ca. 200.000 kr. til forsøg med måltider i skolen. Midlerne skal bruges 
senest med udgangen af oktober 23, hvorefter der skal evalueres. 
Bestyrelsen vil gerne have alle klasser til at deltage og afprøve. En model kunne være en 
fast ugedag i en periode. F.eks. mandage spiser 0., 1. og 2. kl. Tirsdage 3., og 6. kl. etc. 
Spisningen kunne overvejes sammen i venskabsklasser eller f.eks. for udskolingen i 
fællesrummet. 
Hvis alle skal spise sammen er det vigtigt, at der er meget forskelligt mad at vælge imellem 
(f.eks. både kød og ikke kød). 
Nogle forældre har sikkert også særlige ønsker til bl.a. økologi, allergier. 
Som udg. pkt. følger vi kommunens kostpolitik (bl.a. tilstræbes 60% økologi, fokus på at 
minimere madspild, officielle kostråd følges, friske råvarer/produkter, hvor danske og lokale 
foretrækkes). 
Bestyrelsen anbefaler, at en pris på 10 kr. pr. måltid kunne være et udgangspunkt i de 
videre drøftelser. De kr. 200.000 bruges således til at nedbringe prisen på måltiderne, der 
pt. er sat til 22. kr. 
Lars sørger for at involvere elevråd og medarbejdere mhp. at inddrage input herfra. Emnet 
drøftes videre på næste møde. 
 



 

 

4. 

19:15 
Kalender og indhold kommende møder. 28/2 og 28/3 
Indhold 28/2: 
Svømning på skemaet, forsøg med madordning, principper/retningslinjer for mobiler, iPads 
mm, hjemmesiden, tema om klubben, budget 24 Syddjurs Kommune, økonomi 
skolerejser/lejrskoler. 
Indhold 28/3: 
Drøftelse af ”værdier”, ”værdiregelsæt” og ”Trivsel, udvikling, læring”, meddelelsesbogen 
samt opfølgning på øvrige emner. 
 

5. 
19:15 

 

Evt. 
Henvendelse fra Lokalavisen omkring trafiksituationen ved skolen. Robert følger op. 
De nye legepladsaktiviteter forventes etableret primo februar. 
Ift. forplejning er det fint med en mulighed for lidt brød når vi starter kl. 17 
 

 


